
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. április 25. napján
megtartott nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Városháza Irányi Dániel Díszterme, Békés, Petőfi u. 2. sz. I. emelet

Jelen vannak: Kálmán Tibor polgármester, Polgár Zoltán, Balog Zoltán, Csibor Géza, Deákné
Domonkos Julianna, Mucsi András, Jenei Sándor, Földesi Mihály, Rácz Attila
és Molnár Gábor képviselő.

I2azoltan távol: Juhos János képviselő

Tanácskozási jojijial vett részt:

Dr. Bocskay Árpád aljegyző

dr. Varsandán- Széni Ildikó jogász

Gál András osztályvezető

Kovács Szilvia osztályvezető

dr. Szabó- Bimbó Mária osztályvezető

Nánási László ügyvezető

Szabóné Szabó Erzsébet BKSZ részéről

Kádasné Öreg Julianna igazgató

Juhos Józsefné belső ellnőr

Dr. Pappné Darida Andrea ügyvezető

Nagy Richárd ügyvezető

Bak Ádám ügyvezető

Szegfű Katalin Békési Újság

Dr. Leszkó Diána hivatalvezető-helyettes

Molnár Sándor békési lakos

Az ülés kezdésének időpontja: 8.30 h

Tárgy: Napirend elfogadása

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte Dr. Leszkó Diána hivatalvezető-helyettest, és a Gál
Ferenc Egyetem Békési Szakképző iskolájának a 13. évfolyamos közszolgálati technikus
hallgatóit és tanárukat. A hallgatók jelen lesznek a nyílt ülésen, hogy Békés Város
Önkormányzata Képviselő-testületének ülését a gyakorlatban is megtekinthessék.
Megállapította, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert 10 fő jelen van, így a nyilvános
ülést megnyitotta.



A kiküldött napirendhez van módosító javaslatom. Kérem, hogy a keddi napon a SyncDown
rendszeren kiküldött és a Humán és Szociális Bizottsága által is tárgyalt Ny/23 . jelzésű-
Előszerződés kötése a 4. számú fogorvosi körzet vonatkozásában tárgyú előterjesztést vegye fel
a Képviselő-testület napirendre, és a nyílt ülés végén a bejelentések előtt tárgyalja meg.
Kérem, hogy szavazzunk az előterjesztés napirendre vételéről!

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. 1 Ofő

- A képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
. 81/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Ny/23 . számú az
„Előszerződés kötése a 4. számú fogorvosi körzet vonatkozásában” tárgyú előterjesztést felveszi
napirendre, és a bejelentések előtt tárgyalja meg.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azormal

Kálmán Tibor polgármester: További módosító javaslat nincs, ezért kérte, hogy az előző
szavazást is figyelembe véve fogadja el a napirendi pontokat a Képviselő- testület.
Kérem szavazzunk.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviseló’k száma. 1 Ofő

- A képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
82/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2024. április 25. napján tartott ülésének
napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

NyUvános ülés:

1 . Tájékoztató a képviselő-testület két ülése között történt fontosabb eseményekről,
értekezletekről
Előterjesztó’: Kálmán Tibor polgármester

2. Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek
végrehajtásáról
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester
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3. Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról
Előterjesztő. Tárnok Lászlóné jegyző

4. Az Önkormányzat 2023. évi zárszámadásáról szóló rendeletének elfogadása
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

5 . Belső kontrolirendszer jóváhagyása
Eló’ter/esztő: Kálmán Tibor polgármester

6. Tájékoztató a 2023. évi belső ellenőrzés végrehajtásáról
Eló’terjesztó’. Kálmán Tibor polgármester

7. A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2023. évi ellátásának átfogó értékelése
Előter/esztő. Kálmán Tibor polgármester

8. Tájékoztató a Békés Városi Szociális Szolgáltató Központ 2023. évi munkájáról
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

9. A Békési Férfi Kézilabda Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi
beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

10. A Békési Kézilabda Sport Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi
beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

1 1 . A Békési Kommunális és Szolgáltató Kft. 2023 . évi tevékenységéről szóló szakmai és
pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

12. A Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló
szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása
Eló’terjesztó’: Kálmán Tibor polgármester

1 3 . A Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft. 2023 . évi tevékenységéről szóló szakmai és
pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

14. A Békés Városi Kulturális Nonprofit Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló szakmai és
pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása
Eló’terjesztő: Kálmán Tibor polgármester

15. A Körös-menti Települések Fejlesztéséért Nonprofit Kft. 2023. évi tevékenységéről
szóló szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester
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16. Tájékoztató a DAREH 2023. évi tevékenységéről
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

1 7. A Volánbusz Zrt. beszámolója a helyi személyszállítás közszolgáltatási tevékenységre
vonatkozóan
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

18. Előszerződés kötése a 8-as számú háziorvosi körzet vonatkozásában
Eló’ter/esztó’: Kálmán Tibor polgármester

1 9. Körösök Völgye Vidékfejlesztési Közhasznú Egyesület pályázati előfinariszírozási
kérelme
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

20. TOP Plusz pályázat benyújtása
Előterfesztó’: Kálmán Tibor polgármester

21. Integrált településfejlesztési Stratégia módosítása
Előterjesztó’: Kálmán Tibor polgármester

22. Előszerződés kötése a 4. számú fogorvosi körzet vonatkozásában
Eló’ter/esztó’. Kálmán Tibor polgármester

23. Bejelentések, interpellációk

Zárt ülés:

1 . Lakáscélú kamatmentes kölcsön kérelem elbírálása
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

1. napirendi pont: Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb
eseményekről, értekezletekről

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy kívánják e szóban kiegészíteni a beadott
anyagukat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt. Szavazást rendelt el a tájékozató
elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:
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Békés Város Önkormánj’zata Képviselő-testületének
83/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése
között történt fontosabb eseményekről, értekezletekről” tárgyú előterj esztésben foglaltakat
tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

2. napirendi pont: Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek
végrehajtásáról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés,
észrevétel módosító javaslat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást
rendelt el a tájékoztató elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
84/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató az előző testületi üléseken
elfogadott határozatok és rendeletek végrehajtásáról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat
tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő : intézkedésre azonnal

3. napirendi pont: Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés,
észrevétel, módosító javaslat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást
rendel el a tájékoztató elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviseló’k száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
.

85/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a fontosabb jogszabályi
változásokról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

4. napirendi pont: Az Önkormányzat 2023. évi zárszámadásáról szóló rendeletének elfogadása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három bizottság megtárgyalta, és
elfogadásra javasolják a határozati javaslatot és a rendelet-tervezetet.
A határozati javaslatban szerepel a beszámoló elfogadása, valamint a 2. pontban a hivatal
vállalkozási tevékenysége utáni, 1 O millió forintos nyereség, amit át kell utalni az
önkormányzatnak.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Csibor Géza képviselő: Az előterjesztés nagyon részletes, logikus és jól dokumentált.
Kifejtődik, az anyagból az, hogy az intézmények és az önkormányzat jól működik. Az
önkormányzat a rábízott vagyonnal jól gazdálkodik és látszik az is, hogy a költségvetés
egyensúlyban van. Mindent meg tesz az önkormányzat és a hivatal, hogy ez így is maradjon.
Fejlesztési célok szerint halad a költségvetés, azokra a célokra ruháznak be, amik előre viszik
Békésnek a fejlődését.

Földesi Mihály képviselő: Nézte a Polgármesteri Hivatal adóbevételeit és élne egy javaslattal.
Többször főlvetette az Ipartestület is, az építmény adóval kapcsolatos dolgokat és el kellene
gondolkozni ezen. Az iparűzési adó tekintetében elég nehéz helyzetben vannak a vállalkozók a
jelenlegi körülmények között. Az első és legfontosabb mérő szám az önkormányzat részéről,
hogy mennyire tudjuk támogatni a létüket, működésüket. Gesztus jelleggel kellene ezen a
területen lépni. Ha ragaszkodnak a 22 millió forinthoz, akkor tegyenek bele lépcsőfokokat, hogy
meg lehessen nézni, hogy hogyan lehet az építmény adótól megszabadulni. Ez segítené a
vállalkozókat és így az első lépcsőfok az lenne, hogy a 22 millió forint helyett, csak az 50%-át
fizessék be.
A humán oldalát nagyon nehéz a jelenlegi helyzetben kigazdálkodni a vállalkozásoknak. Az
lenne a cél, hogy még több embert foglalkoztassanak Békés városában. Ha nem akarják a 2%-os
lejáratást az iparűzési adónál, akkor ott is tehetnének egy gesztust és levihetnék 1,8%-ra. Ez nem
lenne akkora nagy bevételkiesés, hogy a város a fejlesztésit visszavonják. Szeretné, hogy ha még
több vállalkozás működne a városban és ehhez így tudnának hozzájárulni. A későbbiekben ha
nagyonjó bevételeket tudnak majd generálni, akkor majd visszaállíthatják, de még nem tartanak
itt. Csak azt látja, hogy küzdenek és belevágnak a vállalkozásba, de visszalépnek. Ezen a
területen kellene egy komoly lépést tenni.

Mucsi András képviselő: Nagyon örül Földesi képviselő úrjavaslatának. Arra azonban felhívta
a figyelmét, hogy ez most a költségvetés zárszámadásáról szóló előterjesztés és nem a 2024. évi
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adónemek megállapításáról szóló előterjesztés, hiszen az novemberben volt. Továbbá nem a
város költségvetésének az elfogadása, mert az meg februárban került elfogadásra. Ev közben az
adókhoz hozzányúlni egy dicséretes dolog lenne, de erre akkor kellene visszatérni, imikor az
adott tárgyévnek az adóbevételeit tervezik. Most benne vannak már egy költségvetésbe ‚ ráadásul
az előterjesztés nem a költségvetésről szól, hanem a 2023-as költségvetésnek az elfogadásáról.
Tehát a maga részéről üdvözli a javaslatot, megfontolandónak tartja. Annak jobban örülne, ha
ezeket a dolgokat a bizottsági üléseken beszélnék meg és nem pedig a plenáris iMéseken.
Képviselő Úr is mondta, hogy elég nagy nagyságrendű számokról van szó és ennek nem itt van a
helye. Tehát jó a gondolat, írásban be kellene adni, akár a következő ülésre, de most egy tárgyév
fut, egy költségvetési év. Képviselő úr ezt nagyon jól tudja, hiszen közgazdász, hogy 6v közben
belenyúlni a költségvetésbe úgy, hogy egy tervezett adóbevételről van szó ez meglehetősen
problémás. Tehát nem vetik cl ajavaslatot, de a maga részéről nem tudjajelenleg támogatni.

Rácz Attila képviselő: Látszódik, hogy kampány időszak van. Megköszönte Földesi képviselő
úrnak, hogy képviseli a véleményüket.

Kálmán Tibor polgármester: Ez az előterjesztés egy nagyon alapos munka és kérte, hogy
fogadják el a határozati javaslatot. Amit Földesi képviselő Úr említett, azzal kapcsolatban azt
mondta, hogy a rendelet módosítása nincs napirenden, de majd amikor legközelebb áttekintik,
akkor majd meg lehet beszélni. Az elmúlt évek alapján jó eredménynek tartja azt, hogy
semmilyen adónemet nem emeltek. Ami most javaslat lenne, az 30-40 millió forint közötti
összegetjelentene. Meg kell nézni, hogy mire képesek és mekkora a város teherbíró képessége.
További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati
javaslat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviseló’k száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
86/2024. (IV. 25.) határozata

1 . Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Békés Város Önkormányzat
2023. évi költségvetésének teljesítéséről készített beszámolót az előterjesztésben
foglaltak szerint elfogadja.

2. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete utasítja a jegyzőt, hogy a Békési
Polgármesteri Hivatal 92 1 .576 Ft összegű, vállalkozási tevékenységek miatt keletkezett
befizetési kötelezettségét az irányító szerv 11998707-04606811-00000000
bankszámlájára 2024. május 31-ig teljesítse.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Tárnok Lászlóné jegyző

Kálmán Tibor polgármester: További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így
szavazást rendel el a rendelet- tervezet elfogadásáról.
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Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma: 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
rendeletet alkotta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 9/2024. (IV.26.) önkormányzati
rendelete

az Önkormányzat 2023. évi zárszámadásáról

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében
meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés 1)
pontjában és az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 91. (1) bekezdésében
meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el:

1.

Békés Város Önkormányzata (a továbbiakban: Önkormányzat) az Önkormányzat 2023. évi
költségvetése teljesítését:
a) 6.497.500.136 Ft költségvetési bevétellel,
b) 3.481.959.852 Ft finanszírozási bevétellel, amelyből

ba) Likviditási hitelek, kölcsönök 1 44.00 1 . 1 99 Ft,
bb) Előző évek maradványának igénybevétele 2.072.496.942 Ft,
bc) Allamháztartáson belüli megelőlegezések 74.74 1 .487 Ft,
bel) Központi irányító szervi támogatás 630.720.224 Ft,
be) Lekötött bankbetéthez megszűntetése: 560.000.000 Ft.

c) 4. 845 .6 1 2.923 Ft költségvetési kiadással,
cl) 1.428.053.205 Ft finanszírozási kiadással, amelyből

da) Hosszú lejáratú hitelek, kölcsönök törlesztése: 27.777.776 Ft,
db) Likviditási hitelek, kölcsönök törlesztése 1 44.00 1 . 1 99 Ft,
dc) Allamháztartáson belüli megelőlegezések 65.554.006 Ft,
dd) Központi irányító szervi támogatás folyósítása 630.720.224 Ft,
de) Pénzeszközök lekötött bankbetétként elhelyezése 560.000.000 Ft.
a rendelet 1. mellékletében és 2. mellékletében foglaltak szerint hagyja jóvá.

2.

Az Önkormányzat saját és intézményei költségvetési mérlegét a 3. mellékletben foglaltak szerint
hagyj a jóvá.

3.

Az Önkormányzat saját és intézményei 2023. évi felhalmozási kiadásainak teljesítését a 4.
melléklet szerint, a tartalékok igénybevételét az 5. melléklet szerint fogadja el.

4.
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Az Önkormányzat engedélyezett létszámkeretének teljesítését a 6. mellékletben foglaltak szerint
hagyja jóvá.

5.

Az Önkormányzat 2023. évi közvetett támogatásait a 7. melléklet szerint hagyja jóvá.

6.

Az Önkormányzat és általa irányított költségvetési szervek teljesítéseit kötelező és önként vállalt
feladatok szerinti bontásban és azok teljesítését a 8. melléklet tartalmazza.

7.

Az Önkormányzat települési támogatás keretében nyújtott szociális pénzeszközeinek
felhasználását a 9. melléklet szerint hagyja jóvá.

8.

Az Önkormányzat a 2023. évi általános, köznevelési, és szociális feladatokhoz kapcsolódó
normatívák összegét a 10. melléklet szerint fogadja el.

9.

Az Önkormányzat 2023. évi pénzkészlet változását a 1 1 . melléklet szerint hagyja jóvá.

1o.

Az Önkormányzat 2023 . évi maradvány kimutatását a 1 2 . melléklet és 1 3 . melléklet szerint, a
maradvány összegét 3.705.793.860 Ft összegben hagyjajóvá.

11.

Az Önkormányzat konszolidált mérlegét a 14. melléklet szerint, konszolidált eredmény
kimutatását a 15. melléklet szerint, vagyonkimutatását a 16. melléklet szerint fogadja cl.

12.

Az Önkormányzat 2023. évi részesedéseit, valamint azok működéséből származó
kötelezettségek állományát a 1 7. melléklet tartalmazza.

13.

A működési és fejlesztési célú bevételek és kiadások 2024-2028. évi alakulását bemutató
mérleget a 1 8. melléklet szerint, a saját bevételek és adósságot keletkeztető ügyleteket a 19.
melléklet szerint hagyja jóvá.

14.

Az Önkormányzat Uniós forrásból megvalósuló 2023. évben teljesített kiadásait a 20. melléklet
tartalmazza.
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151

Az „Önkormányzati környezetvédelmi alap elszámolási számla” terhére a 2023. évben 170.730
Ft befizetés történt.

16.

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2019. évben hosszú távú pénzügyi
kötelezettségeket vállalt, 1 99/20 1 8. (V. 24.) Képviselő-testületi határozatával döntött fejlesztési
hitel felvételről. 2019-ben a hitel lehívás megtörtént 246.937.240 Ft összegben. A 2023.
december 3 1-én fennálló tartozás összege 142.770.580 Ft.

17.

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba.

Kálmán Tibor Támok Lászlóné
polgármester jegyző

A rendelet kihirdetésre került: 2024. április 26. napján

Tárnok Lászlóné
jegyző

5. napirendi pont: Belső kontrollrendszer jóváhagyása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság
és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el az I. határozati javaslat
elfogadásáról.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásncljelenlévő képviseló’k száma. 1 Ofő

Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:
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Békés Város Önkormányzata Kéyviselő4estületének
87/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a költségvetési szervek belső
kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/20 1 1 . (XII. 3 1 .) Kormányrendelet 1 1 .
(1) bekezdése alapján Békés Város Önkormányzatának Polgármestere által megtett nyilatkozatot
a határozat 1 . mellékletében foglaltak szerint elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Kálmán Tibor polgármester: Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást
rendel el az II. határozati javaslat elfogadásáról.
Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
88/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a költségvetési szervek belső
kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/20 1 1 . (XII. 3 1 .) Kormányrendelet 1 1 .
(1) bekezdése alapján a Békési Polgármesteri Hivatal Jegyzője által megtett nyilatkozatot a
határozat 2. mellékletében foglaltak szerint elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Kálmán Tibor polgármester: Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást
rendel el az III. határozati javaslat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviseló’k száma: lOfő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
89/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a költségvetési szervek belső
kontrolirendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/20 1 1 . (XII. 3 1 .) Kormányrendelet 1 1 .
(1) bekezdése alapján a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő Igazgatója által megtett
nyilatkozatot a határozat 3. mellékletében foglaltak szerint elfogadja.
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Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester
6. napirendi pont: Tájékoztató a 2023. évi belső ellenőrzés végrehajtásáról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság
és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat
elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. lOfő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
90/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2023. évi belső ellenőrzési terv
végrehajtásáról szóló összefoglalójelentést a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja.

Határidő : folyamatos
Felelős: Tárnok Lászlóné jegyző

7. napirendi pont: A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 2023. évi ellátásának átfogó
értékelése

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésj) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést megtárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és
elfogadásra j avasolj a a határozati javaslatot.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Nagyon terjedelmes és szép anyag, egy gyönyörű
Gárdonyi Géza idézettel kezdődik. Megköszönte Tárnok Lászlóné Jegyző asszonynak, Szabó-
Bimbó Mária osztályvezető asszonynak és Kádasné Öreg Julianna igazgató asszonynak ezt a
nagyon értékes anyagot. Minden évben el kell készíteni ezt az anyagot és a korábbi beszámolók
is mind olyan értéket képviseltek, amely vármegyei szinten is elismerésre méltó. Ez az anyag
nagyon sok számadattal és egyéb mutatókkal rendelkezik. Az SZMSZ és azok a jogszabályi
vonatkozások, törvények határozzák meg ennek az anyagnak a működését, amely fókuszál a
városunkban élő 0-18 éves korosztályra. Nagyon fontos a jövő szempontjából ez a korosztály,
hiszen látják, hogy a városunk kissé elöregedőben van és ezért is fontos, hogy minél több
gyermek szülessen városunkban és, hogy az ők fejlődésüket biztosítani tudják. Ez az anyag a
pénzbeli, természetbeli biztosítását is mutatja, valamint az önkormányzat által biztosított
személyes gondoskodást nyújtó ellátásokat is bemutatja. A felügyeleti szervek által,
gyámhatósági, gyermekvédelmi területen végezett szakmai ellenőrzések tapasztalatait, amelyek

12



nagyon pozitívak. A jövőre vonatkozó javaslatok és célok meghatározása is fellelhető az
anyagban. Továbbá fontos, hogy a gyermekvédelem terén együttműködően a város intézményei
mindent megtegyenek annak érdekében, hogy a diákjaink biztonságban legyeneic. Kiváló
együttműködésben dolgoznak azok a szakemberek, akik ezen a területen igen komoly
eredményeket értek el. A települési önkormányzat és a civil szervezetek közötti együttműködés
is említésre méltó, nagyon komoly feladatok és kihívások várnak ezekre a szervezetekre. Ezek
az együttműködések remek példája annak, hogy hogyan is kell tevékenyen előrébb lépnünk.
Számtalan kedvezményt biztosít a városunk, életkezdési támogatás, babaköszöntő csomag,
középiskolai ösztöndíj program, Arany János tehetséggondozó program, Bursa Hungarica,
nevelési és tanévkezdési támogatás, autóbusz bérlet, sportszervezeti tagdíjtámogatás, valamint a
Hétkrajcár program, napközbeni ellátás a gyermek számára. Fontos az is, hogy a bölcsődék,
óvodák, iskolák nagyon eredményesen működnek illetve a gyámügy és gyermekvédelem
területén is igyekeznek maximális segítséget is koordinációs szerepet betölteni. A városunk
kistérségi óvoda és bölcsőde intézménye az elmúlt esztendőben miniszteri elismerő oklevelet
kapott. A tehetséggondozó munka és az esélyteremtő munka nagyon szépen egyensúlyban van.
A személyes gondolkodást nyújtó ellátásokról szintén lehetne hosszasan beszélni, de
összességében az egész munkáért köszöntet mondott.

Kálmán Tibor polgármester: Nem egyszerű feladatot végeznek és nagyon hálás mindenkinek,
aki ebben a munkában részt vesz. Bízik abban, hogy az elkövetkezendő időszakban is meg
fognak felelni a kihívásoknak. További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így
szavazást rendel el a határozati javaslat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviseló’k száma: 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
91/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekjóléti és gyermekvédelmi
feladatok 2023 . évi ellátásáról szóló átfogó értékelést a határozat mellékletét képező tartalommal
elfogadja.

A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon az elfogadott értékelés Békés
Vármegyei Kormányhivatal Gyámügyi és Igazságügyi Főosztálya részére történő
megküldéséről.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

8.napirendi pont: Tájékoztató a Békés Városi Szociális Szolgáltató Központ 2023. évi
munkáj áról

Írásos eló’terjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.
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Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen Kádasné Öreg Julianria igazgató asszonyt.
Az előterjesztést megtárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és elfogadásra javasolja a
határozati javaslatot.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosítój avaslat?

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Az előzőekben tárgyalt anyag és ez ajelenlegi nagyon
sok vonatkozásban párhuzamot jelent. A Békési Kistérség Intézmény Fenntartó Társulás
működését ismerve jól látható és megismerhető ez a munka. Ez egy integráltan működő
intézmény, amelynek az alapító okirata szerint, sok területet ölel f51, így a család és gyerrnekjóléti
központ tevékenysége, az étkeztetés, házi segítségnyújtás, jelző rendszeres házi segítségnyújtás
és sok egyéb. Emiek az intézménynek a személyi és tárgyi feltételei adottak és pályázatok
keretében sikerült a tárgyi feltételeket az elmúlt évben is bővíteni, illetve folyamatosan
működnek ezek a pályázatok. A személyi feltételeknél a szakképzettség közel 100%-os,
takarékosság szempontjából a csoportos ingyenes képzéseket helyezik előtérbe és mindenki a
helyzet magaslatán áll és a szakképzettség területén nagyon kiemelkedő munkát végez. Több
informatikai eszközt tudtak beszerezni az elmúlt időszakban. Jól együttműködnek a szociális
szakemberek a városunkban és minden esztendőben ezt a tavasz folyamán be is mutatják, hiszen
tájékoztatják a lakosságot az elvégzett munkáikról. További sikereket kívánt.

Mucsi András képviselő: Megköszönte a beszámolót. Ebből a beszámolóból nem csak
tényközlést látnak, hanem javaslatokat is. Nem baj az, ha a gazdasági társaságunknak a vezetői
vagy az intézményeink vezetői leírják az előremutató javaslatokat.
Két fontos témát kiemelt és az egyik az a hajléktalan kérdés. Tavaly lehetőséget kapott a
képviselő-testület a hajléktalan szállót meglátogatni. Nagyon jó kisfilmeket gyártott igazgató
asszony ezekről a témákról. Szerepel a beszámolóban a lakógyűlés is, illetve gondoskodnak
arról, hogy dolgozzanak és segítenek azoknak, akik vissza szeretnének illeszkedni a
társadalomba. Ez az albérleti program szuper dolog és azt is tudja, hogy nagyon sok embernek
sikerült visszatérni a normális életbe. A Derűs ház munkatársai és a lakók is derűsen tudnak ott
dolgozni, az is egy jó dolog, hogy az intézmény a csökkent munkaképességű embereknek is
munkát, ellátást, figyelmet tud biztosítani. Gratulált a munkának az emberi oldalához, hiszen úgy
bánik igazgató asszony a dolgozóval, hogyjó ott dolgozni.

Kálmán Tibor polgármester: Mindenhol ott van az intézmény, hiszen az ők kezdeményezésükre
történt meg a meleg ételhez jutás. Mindenkit biztatott, hogy a Derűs ház termékeit vásárolják,
mert ezzel segítenék az intézményt és nagyon jó termékekhez tud hozzájutni ráadásul.
Megköszönte mindenki munkáját és kérte, hogy igazgató asszony tolmácsolja az intézmény
minden dolgozójának a köszönetet.
További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati
javaslat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
92/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békés Városj Szociális Szolgáltató
Központ 2023. évi munkájáról szóló tájékoztatót a határozat melléklete szerinti tartalommal
elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

9. napirendi pont: A Békési Férfi Kézilabda Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló szakmai és
pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság, a Humán és Szociális Bizottság elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Mucsi András képviselő: Képviselő- testületen felmerülnek azok a kérdések, hogy mit tudnak
tenni a városukért és mit tudnak azért tenni, hogy a fiatalok itt maradjanak, haza jöjjenek. Egy
kézzel fogható dolog a Kézilabda Kft.. Tavaly is jött haza olyan fiatal pár, akiknek az egyik tagja
náluk dolgozik. Több olyan kisebb- nagyobb bevételt tudnak biztosítani a munka által a fiatalok
számára, hogy motiváltak maradhatnak. A városnak viszik ajó hírét, hiszen a kézilabda csapatok
a városunknak a jó hírét viszik. Megköszönte azt, hogy sok külső forrást be tudnak hozni és ez
nagyon fontos, hogy ha lehetőség van rá, akkor a cégeink ne csak a testületre támaszkodjanak,
hanem próbáljanak külső támogatásokat behozni.

Kálmán Tibor polgármester: További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így
szavazást rendel el a határozati javaslat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelen/évő képviseló’k száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő.testületének
93/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békési Férfi Kézilabda Kft. 2023. évi
tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény kimutatását) és szakmai
beszámolóját, valamint 2024. évi üzleti tervét a határozat mellékletei szerint elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Nagy Richárd ügyvezető, Békési Férfi Kézilabda Kft.
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10. napirendi pont: A Békési Kézilabda Sport Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló szakmai és
pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdés» pontja aftipján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság, a Humán és Szociális Bizottság elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat
elfogadásáról.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
94/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békési Kézilabda Sport Kft. 2023. évi
tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény kimutatását) és szakmai
beszámolóját, valamint 2024. évi üzleti tervét a határozat mellékletei szerint elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Nagy Richárd ügyvezető, Békési Kézilabda Sport Kft.

11. napirendi pont: A Békési Kommunális és Szolgáltató Kft. 2021 évi tevékenységéről szóló
szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása

Írásos eló’terjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel cl a határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. lOfő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
95/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békési Kommunális és Szolgáltató Kft.
2023. évi tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény kimutatását) és
szakmai beszámolóját, valamint 2024. évi üzleti tervét a határozat mellékletei szerint elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Nánási László ügyvezető, Békési Kommunális és Szolgáltató Kft.

12.napirendi pont: A Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Kft. 2023. évi
tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja aíapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot. A BKSZ és a BVSZ nagy munkát
végez a városunkban és hálásak lehetünk nekik, hogy ebben az elmúlt időszakban is rendkívül
nehéz és különleges körülmények között is helytálltak.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel cl a határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma: lOfő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
96/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békési Városfejlesztési és Szolgáltató
Nonprofit Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény
kimutatását) és szakmai beszámolóját, valamint 2024. évi üzleti tervét a határozat mellékletei
szerint elfogadja.

Határidő : intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Nánási László ügyvezető, Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Kft.

13. Napirendi pont: A Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft. 2023 . évi tevékenységéről szóló
szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása

Írásos eló’terjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.
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Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és a
Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság, és elfogadásrajavasolják a határozati javaslatot.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosítój avaslat?

Rácz Attila képviselő: A Kft. részletes beszámolót adott, Bak Ádám ügyvezető szépen hosszasan
leírta az elmúlt évi beszámolót illetve az idei évi terveket is. Azonban azt javasolja, hogy a
beszámolóból vegyék ki az erdőgazdálkodásról szóló részt és azt egy külön napirendi pont
tárgyalásával a következő ülésre terjesszék elő. Az az indoka, hogy a beszámoló szerint a
megkötött szerződés által minden erdőgazdálkodással kapcsolatos feladat és felelősség a
fakitermelést végző gazdasági társaságé. Ez ellentétes az önkormányzat és a kft. által rriegkötött
szerződéssel a vagyonkezelő mind az alvállalkozó, mind az egyéb közműködő tevékeriységéért
felel. Az önkormányzat vagyona csökken, emiatt a vagyonkezelési szerződés azonnali hatályú
felmondását eredményezheti. Kérte, hogy a jelzett erdőben keletkezett erdőgazdálkodással,
fakivágással, erdőtelepítéssel kapcsolatos valamennyi dokumentum, bemutatását az
erdőgazdálkodási feladatokra vonatkozva valamint ezzel kapcsolatban a vagyonkezelői
szerződés felmondását külön előterjesztésbe tárgyalják meg a májusi ülésen. Nem áll még
rendelkezésre az erdőhatóság általi vélemény, a vizsgálat eredménye a túlgyérítéssel
kapcsolatosan. Benne van a beszámolóban is, hogy 444 m3 volt az engedélyben, amelyet az
erdőhatóság kiadott és 284 m3-el több túlgyérítés történt. Ezzel kapcsolatosan vizsgálat zajlik és
várják majd ezeket a dokumentumokat.

Kálmán Tibor polgármester: Az elmúlt időszakban nem a teljes információk alapján formált
sok mindenki véleményt. Rácz képviselő, mint a FEB tagja, tudja, hogy a lábon álló fa
értékesítésére kötött szerződés az ilyen engedélyekkel rendelkező céggel történt. A cég
szerződést kötött az erdésszel is, aki megfelelő engedélyekkel rendelkezik, így az
erdőgazdálkodó cégnek a feladata az erdésznek az irányítása. Minden szerződés rendben van és,
hogy több fa került kitermelésre, mint az előzetes tervekben meghatározásra került, arról is meg
van a szakvélemény, hogy miért történt meg. Azért sem támogatná ezt a javaslatot, mert a Bács-
Kiskun Vármegyei Kormányhivatal Agrárügyi Főosztálya meghozta a végzését, hogy a február
20. napján elindított eljárást megszünteti és az eljárás során eljárási költség nem merült fel. Ez a
végzés a napokban érkezett és az önkormányzatnak szól, tehát minden rendben van, amit az
önkormányzatunk és a cég végzett. Az a beszámolóban is szerepel a fakitermeléssel kapcsolatos
értékesítés, illetve a tábor területén lévő famennyiség. Tehát nem indokolt, hogy bármilyen külön
előterjesztésben ez a testület elé kerüljön. Amennyibenjónak látja képviselő Úr ezt, akkor írásban
nyújtsa be.

Rácz Attila képviselő: Van egy értékelés a Fonyódi üdülőről a szállás.hu oldalán, amely egy
kritikát fogalmaz meg. „ Á konyha és afelszerelései kritikán aluli állapotban volt, ágyneműhuzat
nem volt, amire nem hívtákfel afigyelmet. Utólag a helyszínenfelemelték a szállás d(ját anélkül,
hogy ezt előre feltüntették volna a szállásfoglaláskor. Nem akartuk, hogy meghiúsuljon a közös
nyaralásunk. ezért nem emeltünk ellene kifogást és kijizettük aplusz költségeket. Úgy gondoljuk,
hogy ez a teljesen elfogadhatatlan magatartás a szállásadó részéről. Mindenképp szeretném
kihangsúlyozni, hogy a gondnok Gyuri bácsi nagyon kedves és segítőkész volt, miatta sokkal
jobban éreztük magunkat.”
Tehát ez egy különösen problémás helyzet, hogy ha a fizetésben eltérés tapasztalható. A FEB
ülésen is elhangzott, hogy a nyári programok fesztivál jelleggel, illetve gólya táborok lesznek
megrendezve. Most a fakitermelés bevételét is figyelembe véve nem lehetne valamilyen gesztust
tenni az ott kinn életvitelszerűen élők irányában? Esetleg egy zajterelő fal építése a kerítés
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mentén az üdülő övezet irányában? Vagy a színpad olyan forgatásával amellyel a zajhatást
inkább a szivornya irányába teszi? Ha valami ilyen történne, akkor az elfogadottság is magasabb
lehet ott a dánfoki részen. Nyilván vamiak olyan is, akik ezt életvitel szerűen a saját bőrükön is
tapasztalják, tehát még lehet, hogy nekik sem lerme ez rossz. Tehát ebben az irányban cl lehetne
gondolkozni, hogy ebben tesznek e valamit. A fakivágás kapcsán ez most érzékeny téiria és nem
csak náluk, hanem bárhol. Voltak vizsgálatok ebben a kérdésben, de ezek a dokumentumok nem
kerültek elébük. Tehát a FEB ülésén nem láttak egy ilyen végzést, amit most egyébként a
Polgármester Úr említett.

Kálmán Tibor polgármester: Tényleg kampány van, mert azért elég rendesen váltogatja a
témákat. A határozatot kedden kapta a kezébe és mint FEB tagnak neki is lehető sége van
betekinteni bármilyen folyamatba. Tesznek annak érdekében, a rendezvények alkaJmával a
Dánfokon lakók nyugalmára odafigyelnek, a gát tereli meg a víz viszi cl a hangot. Megköszönte,
hogy érdekli képviselő urat Dánfoknak a sorsa és reméli, hogy az elmúlt évtizednek minden
pályázatát figyelemmel kísérte. Nagyon erősen fejlődik Dánfok és ez mind előremutató
helyzetek.

Mucsi András képviselő: Nagy büszkeséggel töltötte el, hogy az elmúlt három évben 5800 db
fát ültettek Békésen. Tehát ahol egy fát kivágnak ott ültetnek helyette másikat, szeretnék elérni
azt, hogy egy- két éven belül 1 O ezer db fa is meg legyen. Ügyvezető Úr szervezni fog egy bejárást
és akkor a képviselő- testület tagjai megnézhetik a kialakított új tÚraösvényt. Azt álmodták meg
a Turisztikai Kft-nek a munkatársai,hogy ne kelljen a békési családoknak elmenni messzebbre
sétálni, így lesz egy nagyon igényes fahánccsal felszórt ösvény, ami erdei sétányként fog
funkcionálni. Érdekes az, hogy ha egy hajléktalan embernek nincs lakhatása akkor az, nem
érdekel senkit, de ha egy fát kivágnak akkor a facebook csak erről szól.

Földesi Mihály képviselő: A Turisztikai Kft egyik oldalán lehet látni, hogy igyekszik és tesznek
a fejlődésért. Növekszik az idegenforgalmi látogatottsági szám ez látszik az adatokból.
Ugyanakkor nagyon elsiklik a beszélgetés az erdőgazdálkodásos téma főlött, ne felejtsük el, hogy
egy 10 hektáros területről van szó. Ugyan lábon lett értékesítve ez a nagymennyiségű erdő és
törzskiválasztó gyérítésként lett megindokolva. 590 m3 kivágására kértek engedélyt ezzel
szemben 95 1 m3 lett kivágva, azért az felelősség kérdése is. Az erdész nem kevés hibát követett
el, ha nemjelent meg az erdész, akkor miért nem hívták ki a gyulai szakembert, hogy nézze meg,
hogy rendben halad - e a kivágás? Járt a területen és látta, hogy nem annyi fa volt kivágva, hanem
nagyon nagy memyiség. Aki ott vezetőként dolgozik ezt igen is figyelembe kellett volna venni
és időben lépni ebben az ügyben és nem utólag. Az önkormányzatot nem büntették meg de azért
a fakitermelő cégnek nagy felelősége volt. A fakitermelő céget senki nem vonta felelősségre,
lehet, hogy ki fogja fizetni a bírságot amit, kifognak majd szabni.
A bevételen területén, akkor ezek szerint jóval kevesebb pénz érkezett a Kft.-nek a számlájára.
2024-ben fog érkezni a maradék pénz? Még tavaly megtörtént a kitermelés és nagy mennyiségű
fa értékesítve lett és ennek ellenére a fakitermelő cég nem fizette ki a Kft-nek járó összeget.
Kamatot fog fizetni? Mindent elfogad, de az erdész azt mondta, hogy a természeti hivatalnak a
dolgozója, hogy ha egy 2022. évi klíma lesz a nyáron, akkor ezt az erdőt Újra kell telepíteni. Nem
elég, hogy szakszerűtlenül lett kivágva a famennyiség, tehát a cég borzasztó műveletet végzett.
Megnézné a szerződést, hogy miben állapodtak meg.
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Balo2 Zoltán képviselő: A FEB ülésen is megkapták a szerződést és elolvasták, ami abban
szerepel. A fakivágással bejelentett igény egy tervezet, hogy ennyit szándékoznak kivágni. Aki
márjárt erdőkitermelésen az tudja, hogy amikor egy nagyobb testű fát kivágnak, akkor olyankor
az visz magával kettőt-hármat és ez azért történik, mert felsűrűsödött az évek során. Ennek az
erdőnek a nagyrésze fagyléces, ami beteg tehát kezd gombásodni és üreges lesz. Legyengült
törzsű fák, amire ha nagyobb teher jut, akkor még jobban pusztul, így azok nem maradnak ott
hanem ki kell termelni.
A mostani FEB ülésen látszódott, hogy jó irányba haladnak a dolgok Dánfokkal kapcsolatban.
Egyre több rendezvény van, önálló és levált a Kulturális Központról. Most már látszik, hogy meg
is fog állni a lábán és külső segítség nélkül szép lassan felépül a rendszer és profitot tud termelni.
Igazgató Úr nagyon jó munkát végez és látszik, hogy jó irányba tartanak. A rendezvények és
zajhatás miatt az ott lakók tisztába voltak vele, hogy hova költöznek. Megnézték az erdőt és
nagyon szép lesz ha sétány és padokkal kiegészül a későbbiekben. A város lakossága ki tud majd
oda menni egy plusz szolgáltatás a tábor részéről aki oda érkezik, hogy egy ilyen szolgáltatást is
igénybe vehet. Nem hiszi azt, hogy nagyon meg lett volna ritkítva, inkább az a gond, hogy az
elmúlt években nem volt kezdve. A fák nagyon feldurvultak, vékony törzzsel rendelkeznek és
nagyon magasra felnőnek és nincs tartása.

Földesi Mihály képviselő: Polgármester Úr azért költözött ki oda, mert mazochista és szereti a
zajt, ezt poénként szánta Polgármester Úr felé. A kocsányos tölgy az fagyléces, akkor az nem
alkalmas ipari fának, ennek ellenére lehet oszlopot készíteni belőle. Ha egy erdész azt mondja,
hogy olyan mértékbe lesüt a nap, amit nem bír el ez a fafajta, akkor azért azt tudni kell, hogy ő a
szakember. Ő nagyon ki volt akadva, amikor meglátta, hogy ezt a műveletet végezték és azt
mondta, hogy ezt nem szakember végezte. Ezeket az embereket az elején el kellett volna zavarni,
oké, hogy kidöntésénél van egy 10%-os sérülés, de itt nem annyi történt, hanem jóval több.
Sokkal több kulturális rendezvény van, de azt is meg kelljegyezi, hogy ezeket a rendezvényeket
kiszervezett külsős cég csinálja, ugyanúgy mint ahogyan a fakitermelést is végezték. Miért
bízunk meg külsős cégeket a kulturális rendezvények alkalmával? Jelen pillanatban nem
veszteséges a terület, de tegyék hozzá, hogy minden évben nem fognak 1 O hektár erdőt gyéríteni.
A gyéritésnél szintén elmondta a szakember, hogy maga az átmérő 26 cm volt és a törzskiválasztó
gyérítés következtében ennek emelkedni kellett volna, nem emelkedett, hanem csökkent. Akkor
mi történt?
A 19. oldalon van egy olyan mondat írva, hogy a strand területére 500 m3 homok lett vásárolva
2022-ben. 2019-ben is volt 500 m3 homok vásárolva és az nem kevés. Ilyen sűrűn elfúj a szél
ennyi mennyiségű homokot a part mentén? Kicsit feltűnő, hogy folyamatos jelleggel cserélik ezt
a homokmenityiséget és látszik, hogy 1 000 m3 homok került valahová.

Rácz Attila képviselő: Az ügyvezető Úr kezében úgy tűnik, hogy jó gazdára talált a tábor. Nem
csak a munkaidőben végzi a munkáját, hanem azon túl is. A beszámolóból is kiderül, hogy
számos pozitív előrelépés van, például az, hogy már nincs férőhely Dánfokon. Ez egy meglepő
bejelentés volt, tehát aki most akar foglalni augusztusra akkor annak már nem tudnak helyet
biztosítani. Pozitív az, hogy Fonyód itt van és még mindig a mi tulajdonunkban van, azonban a
kommentet azért emelte ki, hogy nézzenek utána, mert ne forduljon ilyen elő többet.
Az erdőgazdálkodással kapcsolatban továbbra is az a véleménye, hogy vegyék ki ebből a
beszámolóból és önálló napirendi pontként tárgyalják meg újra. Vizsgálják meg a Földesi
képviselő társa gondolata mentén és legyen ez egy önálló előterjesztés. Szakemberek
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bevonásával vizsgálják meg, hogy valóban mi történt. A beszámolót elfogadná, hogy ha ezt külön
napirendi pontként újra behoznák a májusi ülésre.

Kálmán Tibor polgármester: Tudja, hogy hova költözött és azt is tudja, hogy vannak nyáron
rendezvények, ezek hozzátartoznak a Dánfoki Üdülőközponthoz. Igyekeznek majd a
hangtechnikának a más irányú használatával javítani az állapoton. Nincs mire várni, nem lesz
bírság. Meg jött a végzés, hogy megszünteti az eljárást a döntés a közléssel végleges ellene
közigazgatási úton fellebbezésnek helye nincs. Ha valaki sikkasztással gyanúsít bárkit, akkor az
már büntető jog, tehát akkor annak az az útja, hogy feljelentést tesz. Említette Földesi képviselő,
hogy sétált a fák között a ritkítás alkalmával és most ajánlja azt, hogy nézzenek most is körül
amikor már lassan vége a munkának. Majd meg fogják látni, hogy egy nagyon szép erdő és nem
lesz semmilyen féle kiszáradás meg egyéb probléma. Volt a főerdész úr a mostani bejáráson és
azt mondta neki, hogy még vissza kell menni megnézni az erdőt rügyfakadás után is. Aztán azt
is mondta, hogy Földesi képviselő elment hozzá az irodába és ott találkoztak, szóval kinn nem
találkoztak az erdőben, de nem akar szembesítéseket végezni. Tehát ő zárta le ezt az ügyet az ő
szakvéleménye alapján van megszüntetés. Ügyvezető úrnál van olyan szakvélemény is, ami arról
szól, hogy miért történt nagyobb fakitermelés, de ezzel együtt nagyon szép az erdő.
500 m3 homok arra a partra az nem sok és nem kevés. Azt a homokmennyiséget, amit legutóbb
vásárolt a Kft. az csak egy darabra volt elég. Az a Víz az folyik és viszi tovább a dolgokat nem
egy álló víz. Az erdésszel szemben mindenki szakember lett, azonban az erdész szakvéleményére
nem hallgatnak. Elindult a választás és nyílván annak tudható be az, hogy nem megfelelő sok
minden. Reméli, hogy majd amikor idősként sétálnak majd az erdőben, akkor majd látni fogják,
hogy ez az erdő park erdővé fog válni.

Ba1o Zoltán képviselő: Földesi képviselő Úr mondta, hogy az elmúlt időszakban volt az
erdőben. De hányszor látogatott el az utóbbi 30-40 évben? Utoljára a közösségi médiában
feltöltött képeken nem az az erdő szerepel, hanem az egy magán erdő, ami a gát mellett található.
Abban az erdőben végeztek egy ritkítást, ahol a nyárfákat kiszedték, tehát az elmúlt 40-50 évben
több ízbe gyérítették. A fagyléceket megtámadja a gomba, aminek következtében üregessé válik
a belseje.

Molnár Gábor képviselő: Az üdülés a Dánfoknál 7000 Ft! fő, 12 év alatt 5000 Ft! fő, 5 éves kor
alatt ingyenes. A dánfokon dolgozó hölgyet felhívták, aki készségesen minden információt
elmondott neki az üdülő lehetőségiről és árairól. Ez egy korrekt ár nem gondolja, hogy ezzel
probléma lenne.

Mucsi András képviselő: A Dánfoki erdőnek a kérdését indulatok kísérték és nyílván nekik
politikusoknak az a feladatuk, hogy amikor készülnek,akkor kellő józansággal kell az ilyen
dolgokhoz hozzáállni. Elhangzott a szakmai jellegű kérdés az erdésszel kapcsolatban. A Mi
Hazánk felvetette ezt a biológiai jellegű dolgot, ha ez igaz, akkor nyilván kell erről beszélni. A
FEB elé kell tárni és akkor ott kell lefolytatni a szakmai kérdést. Mivel ők a tulajdonosi jog
gyakorlói, ezért érdekli őket és szeretne tisztán látni. Azt gondolja, hogy több az indulat, mint a
szakmaiság, ami ezt a témát illeti, ígyjó lenne, ha szakemberek beszélnének erről.

Rak Ádám ügyvezető: Fonyódon nem lehet helyszínen fizetni, nem lehet árat módosítani. Ahogy
képviselő úr is mondta, meg lehet rendelni a szállást és kifizetni nekik átutalással vagy a Dánfoki
Üdülő Központban a helyszínen, tehát ez egy téves információ volt.
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A homok tekintetében, 1400 m2 felületük van a strandon kívül pluszba, amire hrnnokot kel!
szómi. Földesi képviselő úr minden bizonnyal tudja, hogy egy 2000 m2- es strandhoz meg az
1400 m2 strandröplabda pályához és focilabda pályához 20 cm homokvastagsággil mermyi
homok szükséges. Egy esős időjárásnál is ki lehet számolni, hogy mennyi a vesztesége, nem
szakember, de egyszerűen ezek a területek igénylik ezt a homokmennyiséget. Viszont ennek a
kiküszöbölésére tettek már lépéseket egy új pályázatban, próbálnak vásárolni egy horrioktisztitó
gépet, ami frissíti a homokot, hogy ne kelljen 3-5 évente homokot hozni. Erre vannak
állásfoglalások, szakvélemények, hogy hogy dolgozik ez a gép.
A faállomány, ami van az csertölgy és nem kocsányos tölgy strapabíróbb, mint a kocsányos tölgy.
A fakitermeléssel kapcsolatban van mindenkinek állásfoglalása, de 6 hisz a hatósági erdésznek.
Hisz az erdésznek, mert leírta, hogy miért és hogy csinálta és ezek alapján az elszámolásukkal
megvannak. Nincs kint senkinél plusz pénz és semmi olyan pénz, ami nem kellett volna. A
tavalyi évben nem fejeződtek be a munkák, egyébként is az erdészeti évjanuár végén záródik le
a bejelentésekkel. Utána még vannak utómunkálatok, ami még mindig zajlik és ahogy látható
még vannak esőzések és valószínű, hogy nem lesz több hónapon keresztüli szárazság. Emiatt
feláznak a földek, nem homokos földjeik vannak, kötött fekete földek, amik kint vannak a tábor
körül. Ezeken nehéz úgy járni, hogy ne tegyék tönkre az utakat, a horgászturizmust és azoknak
a szabadidejét, akik előtt utat vágnak ezekben a szabad területekbe, akik kijárnak. Emiatt húzódik
a területnek a rendbetétele, az ágak összeszedése, darálása, utána nyilván a tereprendezés, amit
folyamatosan csinálnak. A beszámolóban benne van a személyi állományuk azzal a pár emberrel
akikkel rendelkezésükre állnak. Most itt tartanak és várnak mindenkit szeretettel a szombati nyílt
napra és meg lehet nézni, hogy mit csináltak mi történt. Megköszönte mindenkinek a munkáját
aki részt vett ebben a munkálatban. Alpolgármester úr aki a babafa kapcsán minden támogatását
adta, Deákné Domonkos Julianna képviselőnek minden olyan ötletét ami a tábor szépítésével
kapcsolatos, Mucsi és Csibor képviselő uraknak minden olyan javaslatát amik azt vitték előre,
hogy a táborba új lehetőségek és programok valósuljanak meg, Balog képviselő úrnak a minden
napos hozzáállását ott lakóként, aki rendszeresen látogatta meg bármivel kapcsolatban és
Polgármester úrjelenlétét is megköszönte ottani lakosként viszonylag sokszor szokottjelen lenni
náluk. Szívesen várnak mindenkit.

Kálmán Tibor polgármester: A sétány és a törzskiválasztó gyérítés nem fordítva volt és ez a
kettő nem zárja ki egymást. Tehát törzskiválasztó céggel lehet szerződni egy erdő kapcsán, de
eredetileg is ez volt a cél és azért is került át a kft.-hoz a vagyonkezelés, hogy legyen gazdája az
erdőnek. Szavazást rendelt el a határozati javaslat elfogadásáról, tehát jegyzőkönyvbe kerül az a
kiegészítés, hogy a Felügyelő Bizottság vizsgálja meg a fakitermeléssel kapcsolatos
dokumentációt, ügymenetet és ezzel kapcsolatban a következő testületi ülésre hozzon be
anyagot.

Kálmán Tibor polgármester: További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így
szavazást rendel el a kiküldött határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma: 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot
hozta:
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
97/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft.
2023. évi tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény kimutatását) és
szakmai beszámolóját, valamint 2024. évi üzleti tervét a határozat mellékletei szerint elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős : Kálmán Tibor polgármester

Bak Adám ügyvezető, Békés Turisztikai és Szolgáltató Kft.

14. napirendi pont: A Békés Városi Kulturális Nonprofit Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló
szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte Dr. Pappné Darida Andrea ügyvezető igazgató
asszonyt. Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és a Pénzügyi és
Városfejlesztési Bizottság, és elfogadásra j avasolj ák a határozati javaslatot.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Békés város kulturális élete nagyon összetett. 2021.
december 3 1 . napjától kezdve egy nagyon komoly változás történt. A Békés Városi Kecskeméti
Gábor Kulturális, Sport és Turisztikai Központ jogutód nélkül megszűnt és létrejött a Békés
Városi Kulturális Központ, Könyvtár, Múzeum és Sport Nonprofit Kft. . Jó döntés volt ez és az
intézmény élén Dr. Pappné Darida Andrea ügyvezető igazgató asszony áll. Vezető társai és
munkatársai bizonyították azt, hogy ez a döntés megállja a helyét. Egy komplex intézményről
van szó, úgy ahogy a korábbi beszámolók kapcsán is elmondott. Ehhez hozzátartózik a városi
kulturális és közművelődési könyvtár, múzeum, közösségi és sport történetének magas
szívvonalon történő kiszolgálása. A nemzeti kultúra ápolása, irodalmi, képzőművészeti értékek
megismertetése a város kulturális és közösségi életének minél szélesebb körű bemutatása, a város
sport feladatainak ellátása. A látogatói szám is igen megemelkedett és nagyon tetszik a 2024. évi
üzleti terve is és nagyon büszke az intézményre.

Balo2 Zoltán képviselő: A FEB megtartotta az éves első ülését a Kulturális Nonprofit Kft.-nél,
minden rendben talált és megállapítást nyert, hogy az a döntés, amit hoztak az átalakítással azon
egyre inkább látszik, hogy egy pozitív döntés volt. Megköszönte igazgató asszony és csapatának
a munkáját. Nagyon sok mindent önerőből oldanak meg és ez dicséretes dolog és törekednek a
minél gazdaságosabb működésre. A programok egyre színesebbek és jobbak és máshonnan is
ide járnak és figyelemmel kísérlik az itt zajló programokat.

Rácz Attila képviselő: Elmondta a változás kapcsán, hogy örül annak, hogy végre a békési
kulturális életben is eljött a rendszerváltás és valóban az igazgató nő személye egy teljes
átalakulást hozott, amelyet a kultúra minden területén tapasztalhatnak. Az infrastruktúra
átalakítása is vele együtt következett be. Valóban a programok látogatottak és olyan
szegmenseket is megszólítanak, akik korábban nem jártak el városi programokra, ők is
megtalálják a helyüket. Tehát a Kulturális Nonprofit Kft. a város életében teljes mértékben
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integrálódott. A beszámoló részletes és teljesen világos az elmúlt évi és az idei vízió is és ez meg
is valósítható. Ha valaki rendezvényt szeretne a kulturális központban akár termet kérne, vagy a
grundon tartana, akkor mi az eljárás? Kit kell keresni és, hogyan rögzül ennek a foglalásnak a
ténye? Egyébként a beszámolót támogatja.

Molnár Gábor képviselő: a FEB ülésén három ottani dolgozóval találkozott, akik os2tották az
újságot. Kérdezte tőlük, hogy újságosok lettek? Mosolyogva felelték, hogy kihordják minden
háztartásba. Hála azért, hogy nem az önkormányzatnak kell ezekre a költségekre adni támogatást,
hanem kitermeli magának a kulturális központ.

Dr. Pappné Darida Andrea ügyvezető igazgató: Válaszolva Rácz Attila képviselő kérdésre.
Három intézményt tudnak bérbe adni, mert a Digitális Tudásközpont hozzájuk tartozik, de azt
nem szokták bérbe adni, hanem csoportok érkeznek. Van a Kulturális Központ és a Sport
csarnok, ami nem csak sportcsarnok és a könyvtár. Mindegyik szakmai irányító és a múzeumot
sem tudják bérbe adni, néha a galériát, viszont az hozzájuk tartozik, mert nincs cégvezetőjük. A
könyvtár esetében Pikó Imrét kell keresni, a kulturális központ esetében ő magát, vagy helyettesét
Vigné Darányi Bertát. A sportcsarnok esetében a sport manager viszi és a grund hozzá tartozik,
ott Polgár Zoltán az illetékes.
Megköszönte a 2023-as évben nyújtott támogatásokat, megköszönte a munkatársainak is. Van
egy víziója, ami vállalkozó szemléletű, de ehhez kellenek a kollegák, akik maximálisan
hozzáadj ák magukat.

Kálmán Tibor polgármester: A rendezvények mellett volt más kihívása is, amit meg kellett
ugrani a belső tér felújítása, covid és egyéb esemény. Könyvtár épületének a belső felújítása
újabb örömteli lépés lesz, ami szintén nagyon nagy feladat a galériának az energetikai felújítása,
melynek megtörtént a szerződéskötése. A régészeti hatóság véleménye után meg fog történni a
terület átadása is és elkezdődik ott is a munka. Tehát minden évre van plusz kihívás, de az
intézmény mindig megoldja és megköszönte a munkájukat.
További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozat
elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviseló’k száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
98/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békés Városi Kulturális és Nonprofit Kft.
2023. évi tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény kimutatását) és
szakmai beszámolóját, valamint 2024. évi üzleti tervét a határozat mellékletei szerint elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős : Kálmán Tibor polgármester

Dr. Pappné Darida Andrea ügyvezető, Békés Városi Kulturális és Nonprofit Kft.
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15. napirendi pont: A Körös-menti Települések Fejlesztéséért Nonprofit Kft. 2023. évi
tevékenységéről szóló szakmai és pénzügyi beszámoló és a 2024. évi üzleti terv elfogadása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja altipján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési
Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.
Hosszú ideje működnek együtt és az önkormányzatnak is segített már pályázatokban illetve a
békésen dolgozó vállalkozóknak is márjó pár pályázat futott végig az egyesületen.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal a.z alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
99/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Körös-menti Települések Fejlesztéséért
Nonprofit Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló pénzügyi beszámolóját (mérlegét és eredmény
kimutatását) és szakmai beszámolóját, valamint 2024. évi üzleti tervét a határozat mellékletei
szerint elfogadj a.

Határidő: intézkedésre azormal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Miklós Melinda Kozima ügyvezető, Körös-menti Települések Fej lesztéséért
Nonprofit Kft.

16. napirendi pont: Tájékoztató a DAREH 2023. évi tevékenységéről

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság
és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel cl a határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:
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Békés Város Önkormányzata Kéyviselő4estületének
100/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul veszi a Délkelet-Alföld
Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás
Taggyűlésének 2024. március 19-i ülésén elfogadott, a Társulás 2023. évi tevékenységéről szóló
beszámolóját.

Határidő : intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

1’7. napirendi pont: A Volánbusz Zrt. beszámolója a helyi személyszállítás közszolgáltatási
tevékenységre vonatkozóan

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság
és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.
Megkapták a Volán Zrt. levelét, amiben eláll a közel 14 millió forintos követeléstől és így már a
korábbi évekkel ellentétben ez a tétel nem szerepel a beszámolóban, hiszen 6k is elismerték, hogy
nekünk van igazunk.

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
101/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Volánbusz Zrt.-nek a helyi
szeinélyszállítás közszolgáltatási tevékenységre vonatkozó 2023-as szakmai beszámolóját a
határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős : Kálmán Tibor polgármester

Ig. napirendi pont: Előszerződés kötése a 8-as számú háziorvosi körzet vonatkozásában

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és
elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Miicsi Andás képviselő: Városunkban nyolc háziorvosi körzet van és abból hét vállalkozásban
működik és ez a nyolcadik az ami a rendelőintézetnek a közalkalmazotti státuszban való feltöltés
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alapján kerül megoldásra. Az a döntés, amit hozott a képviselő— testület, hogy egy tandem
irányítja a rendelő intézetet Dr. Kovarszki Judit és Dr. Bartóki főorvos Úr. Látszik, hogy a
munkájuknak a gyümölcse már itt is beérik, hiszen sikerül megoldani a régóta üres háziorvosi
körzetet. Valamint sikerült egy fiatal orvost is leigazolni a fogorvosi körzetben is Dr. Sándor
Judit fogorvos asszonynak a helyére. Megköszönte Polgármester úrnak, hogy sokat dclgozott a
háttérbe, nagyon örül annak, hogy ezt sikerült megoldani.

Kálmán Tibor polgármester: További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így
szavazást rendel el a határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma. I Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
102/2024. (IV. 25.) határozata

1 . Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozat 1 . sz. melléklete szerinti
tartalommal előszerződést köt Dr. Nagy Enikő Amával (orvosi pecsétszám: 89253) a
Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének az egészségügyi alapellátás
körzeteinek megállapításáról szóló 10/2022. (IV.29.) önkormányzati rendelete 1.
melléklet 8. táblázat szerint meghatározott 8. számú felnőtt háziorvosi körzet háziorvosi
feladatainak ellátásáról.

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1 . pont szerinti előszerződés
aláírására.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

19. napirendi pont: Körösök Völgye Vidékfejlesztési Közhasznú Egyesület pályázati
előfinanszírozási kérelme

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság
és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. Hosszú ideje működnek együtt és az
önkormányzatnak is segített már pályázatokban illetve a békésen dolgozó vállalkozóknak is már
jó pár pályázat futott végig az egyesületen.
Megkérdezem, hogy az előterj esztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma. 1 Ofő

Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
103/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Körösök Völgye VidékFejlesztési
Közhasznú Egyesület (képviseli: dr. Melis János elnök) számára visszafizetési kötelezettség
mellett 2.232.910 Ft összegű támogatást nyújt a 1 1600006-0000000-36755794 „Kötvényforrás
bankszámla” és Altalános működési tartalékok terhére. A támogatás visszafizetésének határideje
2028. június 30. napja.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy a
határozat mellékletét képező megállapodást aláírja és a szükséges jognyilatkozatokat megtegye.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

20. napirendi pont: TOP Plusz pályázat benyújtása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság
és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. Egy újabb pályázatot nyújtunk be, ami a fürdő
energetikájának a fejlesztéséről szól. Arról szól, hogy minél gazdaságosabban tudják üzemelni
az uszodát, fürdőt.

Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma: lOfő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 1 O igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének .

1 04/2024. (IV. 25.) határozata

1 . Békés Város Önkormányzata pályázatot nyújt be a TOP_PLUSZ-2. 1 . 1-2 1 kódszámú, az
‘, Önkormányzati épületek energetikai korszerűsítése “ című felhívásra „A Békési
Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő energetikai korszerűsítése” címmel az alábbiak szerint:

. A projekt keretében a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő energetikai
korszerűsítése valósul meg.

. A tervezett beruházás teljes beruházási költsége bruttó 430.000.000,-Ft.

. Az igényelt támogatás mértéke 100 %‚ összege bruttó 430.000.000,-Ft.

. A saját erő mértéke 0%, összege 0,-Ft.

2. A. pályázat benyújtását konzorcium keretében kívánja elvégezni a Körös-menti Települések
Fejlesztéséért Nonprofit Kft-vel, ahol az NKft tevékenységei a projektelőkészítés: projekt
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terv, támogatási kérelem és mellékleteinek összeállítása és benyújtása az EPTK-rendszeren
keresztül.

3 . Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a
TOP Plusz-i 1 . 1 -2 1 pályázat vonatkozásában a konzorciumi megállapodást aláírja, a
közbeszerzésekről szóló 2015 . évi CXLIII. törvény, valamint Békés Város Önkormányzata
Közbeszerzési Szabályzatának rendelkezéseinek megfelelően elj árjon, szolgáltatásokat
rendeljen meg, beszerzéseket indítson el, kapcsolódó feltételekben megállapodjon, az
Önkormányzat képviseletében aláírjon, valamint a szükséges jognyilatkozatokat megtegye.

4. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a TOP
Plusz-2. 1 . 1 -2 1 pályázati dokumentáció összeállítását kezdje meg, a pályázat megvalósítási
dokumentációját határidőben nyújtsa be, a benyújtásához szükségesjognyilatkozatokat tegye
meg, illetve adja ki.

Határidő: pályázat beadására 2024. április 30.
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

2 1 . napirendi pont: Integrált településfejlesztési Stratégia módosítása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság
és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el az I. határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviseló’k száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
105/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 3 62/20 1 5 . (IX. 22.) határozatával
elfogadott Békés Város Integrált Városfejlesztési Stratégiáj ában megfogalmazott Szociális célú
városrehabilitációs akcióterület (AT4) területi hatályát kiterjeszti a Lengyel Laj os-Kecskeméti-
Vasútsor-Töltés utcák által határolt terület, a Kecskeméti-Vasútsor-Legelő-Rövid utcák által
határolt terület, a Kisvasút sor, valamint a Hunyadi-Mátyás király-Kisvasút sor-Szabadkai utcák
által határolt területekkel.

Határidő: értelem szerint
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendel el az II. határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma: lOfő
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
106/2024. (IV. 25.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - a településfejlesztési koncepcióról, az
integrált településfejlesztési stratégiáról és a településrendezési eszközökről, valamint egyes
településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 3 1 4/20 1 2. (XI. 8.) Kormányrendelet tartalmi
követelményei szerint elkészítendő Integrált Területfej lesztési Stratégia módosításának
előkészítésére felhatalmazza polgármesterét.

Határidő: értelem szerint
Felelős: Kálmán Tibor polgármester

22. napirendi pont: Előszerződés kötése a 4. számú fogorvosi körzet vonatkozásában

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és
elfogadásra javasolják a határozati javaslatot. Ahogy képviselő úr is említette rendeződni fog a
fogorvosi körzet is és tartósan lesz egy fiatal férfi fogorvosunk.
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma. 1 Ofő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
107/2024. (IV. 25.) határozata

1 . Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a határozat 1 . sz. melléklete szerinti
tartalommal előszerződést köt Dr. Ifkovics Istvánnal (orvosi pecsétszám: 86771) a Békés Város
Onkormányzata Képviselő-testületének az egészségügyi alapellátás körzeteinek
megállapításáról szóló 1 0/2022. (IV.29.) önkormányzati rendelete 3 . melléklet 4. 1 . táblázat
szerinti vegyes fogorvosi körzet és a 4.2. táblázat szerint a körzethez tartozó iskolafogászat
szerinti 4. számú fogorvosi körzet fogorvosi feladatainak ellátásáról.

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti előszerződés aláírására.

Határidő: intézkedésre azormal
Felelős: Kálmán Tibor polgármester
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23. napirendi pont: Bejelentések, interpellációk

Interpellációk

BaIo2 Loltan kepviselo rnterpellacioiara adott valasz

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Balog Zoltán képviselőt, hogy az interpellációjára
adott választ elfogadja-e?

Balo2 Zoltán képviselő: Az interpellációra adott választ elfo2adta.

fIdesi Mihá’y képviselő interpellációjára adott válasz

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Földesi Mihály képviselőt, hogy az interpellációjára
adott választ elfogadja-e?

Földesi Mihály képviselő: Az interpellációra adott választ elfo2adta.

Jenei Sándor képviselő interpellációjára adott válasz

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Jenei Sándor képviselőt, hogy az interpellációjára
adott választ elfogadja-e?

Jenei Sándor képviselő: Az interpellációra adott választ elfoadta.

Kálmán Tibor polgármester: Bejelentések, interpellációk következnek.

Balo2 Zoltán képviselő: A lakossági fórum alkalmával az Alpolgármester úrral a Hajó utcán a
csapadékviz elvezetéssel kapcsolatban beszélgettek az ott lakókkal. Megnézték és hiányzik egy
darabon egy kisebb vízelvezető árok, ami megoldaná azt a problémát, hogy a csapadékvíz el
tudjon folyni.

A Teleky utcán a 66-67 szám alatt feltöltődött a csapadékvíz elvezető árok. Régen volt de most
már nincs és ennek a helyreállítását kéri még az aszfaltoztás előtt.

Rácz Attila képviselő: A kikötő használatával kapcsolatban kérte helyszmnrajzon főidhivatali
térképen bemutatva az egyes terület részeket, amely tartalmazza az erdőhatárát, a
természetvédelem határát és a Natura 2000 terület lehatárolását. Került kivágásra az
erdőművelési ágban szereplő erdőn túl fa? Az önkormányzat kérjen tájékoztatást a KÖVIZIG
től a védőerdőre vonatkozó kivágások szabályszerű lefolytatásáról. Kerüljön a Képviselő-
testület elé a KÖVIZIG-el kötendő vagyonkezelési szerződés, amelyről Polgármester Úr is
nyilatkozott. A lakosság szeretné látni a fakivágással kapcsolatosan egyeztettetjegyzőkönyveket
is.

A Békés Város Kulturális Nonprofit igazgatójával a saját rendezvényük kapcsán egyeztetett
június 8-ra a grund igénybevételére és jelzése szerint arra a napra általuk szervezett program és
külsős igény sem merült fől. Igy le is foglaltam és az időpont igénylését rögzítette június 8-ra és
beírta a határidő naplóba. Tegnap érkezett az igazgató asszonytól ajelzés, hogy mégiscsak foglalt
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a tér, mert az Alpolgármester Úr tart igényt a grundra. Hány határidő naplót vezet a Kulmrális
Nonprofit Kft.? Melyik és milyen indokok alapján Írja felül a másikat?
Kérdezte Alpolgármester urat, hogy a választást megelőző napokon Békésen mely helyszín nincs
még általa lefoglalva?

Földesi Mihály képviselő: A szociális otthon előtti buszmegállónál ahogyjövünk lefele ott az Út
padkát meg kellene csinálni, Ugyanis olyan mértékben megemelkedett az útpadka rész, hogy az
esőzések hatására befolyik az úttestre a sár és volt aki már ott kerékpárral elesett.

A Fülöp utcánál jelezték többen, hogy tele van kátyúval. Tehát jó lenne, ha tudnának ennek az
ügynek az érdekében valami megoldást találni.

A Nevelő Utcáról szeretnékjelenteni, hogy ahol az öregek napközi otthona van, ott az utcán nem
folyt le a víz és ígyjó lenne, ha el lemie vezetve az.

Kálmán Tibor polgármester: Igazgató asszony márjelezte ezt a problémát.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: A Fülöp Utcát megnézhetik együtt és kitalálnak valami
megoldást. A közbeszerzés ki van írva és most is lesz aszfaltozás. Ez pár hónapon belül el kell,
hogy induljon, most van kiírás alatt és most pályáznak a cégek, de a Fülöp utcát nézzék meg,
hogy ott legalább javítsák. Az igazgató asszony is jelezte ezt a problémát a Nevelő utcán és már
folyamatban van.

Rácz Attila képviselő úrhoz azt intézte, hogy amikor a kulturális központtal kapcsolatban feltette
a kérdést, akkor az jutott eszébe, hogy ez tipikus Attila kérdés. A kulturális központhoz nem volt
semmilyen hozzáfűznie valója csak úgy, hogy hogyan működik a bejelentkezés és Utána
interpellál arról, hogy hány naptárja van igazgató asszonynak. Legalább 1 5 éve ott van a
kulturális központnál és ketten vannak a cégnél igazgató asszonnyal. Sokféleképpen kezelik a
bejegyzéseket de az biztos, hogy a mostani rendszert látja a legjobbnak. Vezetői értekezletek
varmak, folyamatosan egyeztetések vannak, óránkénti kapcsolata van az ottaniakkal és alá kell
támassza, hogy amit mondott az nem úgy történt. Régen mondta igazgató asszony, hogy meg
fogják nézni, de le van foglalva az a terem és ott egy rendezvény lesz. Eddig az Ipartestület
rendezvényét nem találták egyszer sem, de persze, hogy a kampány előtt egy nappal szeretne egy
rendezvényt.
Ez a mostani kampány viszonylag nyugodt és ez azért is lehet, mert az elmúlt 4-5 évben úgy
dolgoztak együtt, hogy a problémák meg voltak oldva. Ne vigyék el ezt most rossz irányba,de
amit a következő testületi ülésre kért az meg lesz.

Jenei Sándor képviselő: A Puskaporosnál megtörtént a helyszíni bejárás, nagyon sajnálja, hogy
a műszaki osztály nem vett részt pedig úgy egyeztek meg a bizottsági és testületi ülésen is, hogy
képviseltetik magukat. A helyszínen volt Csibor, Balog képviselő urak, a Horgász Egyesület
részéről is ott voltak a képviselők, illetve ő is. Elhangoztak a gondolatok, hogy hogy tudnak
megoldani a problémát. Csibor Géza képviselő vállalta, hogy jelzi a műszaki osztály felé és
sajnálja, hogy nem készültjegyzőkönyv, mert így nem tudja, hogy hol áll az ügy.

Balo2 Zoltán képviselő: Többen keresték meg, hogy a rnrdősétányra a Vashalmi utca végénél
volt egy tábla, ami oldotta behajtani tilost a kerékpárosok részére. Ez a tábla lekerült és többen
kérdezték, hogy nem —e lehetne visszarakni, mert akkor így nem kell körbe menni a Drága utcán.
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A Kígyó és Teleky utca találkozásánál a biciklisek rövidítik azt a kanyart és keletkezett ott egy
kátyú, így azt ki kellene javítani.

Deákné Domonkos Julianna képviselő: A gyógyászati központ új igazgató riője nagy
lendülettel kezdett a munkához és meghívta orvos igazgató úrral együtt egy bejárásra, illetve egy
Olyan szakmai megbeszélésre, ahol különféle kérések hangoztak cl részükről. Nagyon örül, hogy
ezek a kérések meghallgatásra találnak, megköszönte Alpolgármester úrnak, hogy a BKSZ felé
tolmácsolta a kéréseket. Tudja, hogy ezek a kérések nem egy két nap alatt valósulnak meg, de
szépen fokozatosan haladnak majd előre.

A Szarvasi Út 2 és 8 szám alól társasház közösségi kérés érkezett írásban. Örül armak, hogy nem
Csupán az utcán állítják meg az önkormányzati képviselőket kéréssel, hanem most niár lassan
rászoknak arra a nagyon jó formára, hogy írásban keresik meg őket. Ezekben az irásokban
faültetések, közterületi padokjavítása és sok minden más egyéb fogalmozódott meg. Tudja, hogy

. . . á. padok felújítása már folyamatban van és ezt megköszönte.

A legutóbbi lakossági fórum után a Malomasszony kertből jelezték, hogy a Cseresznye utca-
Szent Pál sor kereszteződésénél jó lenne egy egyszerű forgalomirányító lámpa. Mivel több éve
fölmerül ez a kérés, ezért ennek az igénynek a szükségességét fontosnak találja.

Május 8-án ismételten utca fórum lesz a Malomasszony kertben.

Rácz Attila képviselő: Először Gál András osztályvezetővel beszélt és azt említette, hogy Nánási
Zsolthoz tartozik a közterület felügyelet. Tehát hetek óta zajlik az egyeztetés és nyilván a
zenekarokkal is párhuzamosan az időpontokat egyeztetni kell. Igazgató asszonyt többször hívta
ebben a kérdésben és azt mondta, hogy 7-én van program de az a Gödörbe van, 8-án szabad.
Ezek után újra ment Nánási Zsolthoz, illetve ment hozzá személyesen, amikor a Grund mlmerült,
azt mondta, hogy ez nem az önkormányzathoz tartozik, hiszen intézményi terület. Akkor ismét
az igazgató nőt kereste, aki megerősítette, hogy továbbra sincs ott 8-án ott program. Leegyeztette
igazgató asszonnyal a programot és beírta a naptárba, majd a tegnapi napon értesítette arról, hogy
Sajnos mégsem, mert Alpolgármester úr tart igényt a területre. A kisebb rendezvényeket meg
tudják az Ipartestület termében tartani, viszont egy nagyszabású alkalomhoz kevés a hely.
Tehát ezért kérdezi, hogy ha ott nem tarthatják meg a rendezvényt, akkor hol lehet máshol?

Csibor Géza képviselő: Minden érintett jelen volt a Puskaporosnál és megoldást kerestek. Egy
olyan megegyezés alakult ki, hogy a legrövidebb szakaszt takarítsák ki. Ezt jelezte a képviselők
felé de arról nem tehet, hogy még nem történt semmi.

A Prágai utcáról keresték meg, hogy az esős idők után azt észlelik, hogy az esővíz elvezetése
rossz. Kérte, hogy takarítsák ki, hogy a víz lefolyását ne gátolja semmi.

Földesi Mihály képviselő: A Liszkai testvérek megszervezték a vasút rendbetételét. Segített
nekik két órában és nagyon jó dolognak tartja ezt a kezdeményezést. Az hangzott el ott, hogy a
polgármesteri hivatal elszállítja a maradékot, tegnap még ugyanúgy ott maradt minden gaz.
Tegyék rendbe,mert ez szomorú dolog, hogy már két hete történt az esemény és még mindig nem
szállították el onnan. Bizonyára a BKSZ elfoglalt, de tegyék meg, hogy elszállítsák a
zöldhulladékot.
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Pol2ár Zoltán alpolgármester: Maradjanak meg abban a helyzetben, amiben az elmúJt 4 és fél
évben. Miért kell ilyen gyerekes dolgokig lemenni, hogy hogy történt meg egy eset.
Úgy történt, hogy felhívtad igazgató asszonyt és azt mondta, hogy meg fogja nézni és vissza hív.
Nem kell történeteket kreálni és nem Polgár Zoltáimak van ott rendezvénye, hanem egy
egyesületnek van ott rendezvénye. Nem tehet arról, hogy bejelentkezett egy egyesület és vezetőin
átbeszélték majd aztán jelentkezett képviselő Úr is és akkor így már a grund foglalt volt. Nagyra
értékeli, hogy az Ipartestület 100 év után akar csinálni egy nagy rendezvényt, de ajánlaná
Dánfokot.

Kálmán Tibor polgármester: Mivel nyílt ülésen több tárgyalandó napirendi pont nincs, ezért
zárt ülést rendelek el.

K.m.f.

Kálmán Tibor D s a rpa
polgármester aljegyző
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